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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stadshusgatan 2 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunstyrelsens protokoll onsdagen den 29 
maj 2024 

Plats och tid  
Kommunstyrelsesalen, klockan  10:30-14:00,  
ajournering klockan 11:30-13:00. 

Paragrafer 

140-171 

Justering 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 
beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Protokollförare 

John Hammar, protokollförare 

  

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Närvarande 

Beslutande 

Erik Pelling (S), ordförande 
Tobias Smedberg (V), 1:e vice ordförande §§ 143-171 
Therez Almerfors (M), 2:e vice ordförande 
Sofia Andersson (M) 
Eva Christiernin (S) 
Ehsan Nasari (C) 
Linda Eskilsson (MP) §§ 143-171 
Jonas Segersam (KD) 
Mattias Kristenson (S) jäv § 161 
Hanna Victoria Mörck (V) 
Jennie Claesson (L) 
Asal Gohari (S) 
Marta Obminska (M) 
Erik Dagnesjö (S) 
Jonas Petersson (C) 
Ylva Stadell (S) 
Fredrik Hultman (M) 
Karolin Lundström (V) §§ 140-142 
David Ling (MP) §§140-142 
Alexander von Uckermann (SD) 
Ulrik Wärnsberg (S) § 161 

Ej tjänstgörande ersättare 

Ulrik Wärnsberg (S) §§ 140-160, 162-171 
Karolin Lundström (V) §§ 143-171 
Stefan Hanna (UP) 
David Ling (MP) §§ 143-171 
Anna Johansson Dahl (V) 
Klara Ellström (MP) 
Mats Gyllander (M) 
Nora Karlsson (C) 
Eva Moberg (KD) 
Evelina Solem (KD) 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Övriga närvarande 

Joachim Danielsson stadsdirektör, Ingela Hagström utvecklingsdirektör och 
biträdande stadsdirektör, Ola Hägglund ekonomidirektör och biträdande 
stadsdirektör, Christian Blomberg stadsbyggnadsdirektör, Åsa Nilsson Bjervner, 
kanslichef, Lena Grapp stadsjurist, Susanne Eriksson politisk stabschef, Jenny Engdahl 
Westbratt presschef, John Hammar och Sara-Carin Öhman kommunsekreterare samt 
Karin Eduards, Lenita Granlund, Sara Johansson, Pontus Baum, Adriana Stenfelt, 
Felicia Johnson, Klara Mörck, Ida Bylund Lindman, Liz Holmqvist, Anton Berg och Eva 
Wennmark föredragande. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 140 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utse Therez Almerfors (M) till justerare, samt 
2. att justeringen äger rum onsdagen den 5 juni. 

 

§ 141 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att ärendena 3. Informationsärenden, 32. Deltagande konferens och möten 
och 33. Valärenden utgår från föredragningslistan, 

2. att ärende X1. Detaljplan för Kapacitetsstark kollektivtrafik, delsträcka A-B, 
antagande läggs till föredragningslistan, 

3. att initiativ om att förebygga kriminalitet bland unga från Jonas Segersam (KD) 
läggs till föredragningslistan, samt 

4. att med ändringarna ovan fastställa föredragningslistan. 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD) yrkar att Initiativ om att förebygga kriminalitet bland unga från 
Jonas Segersam (KD) läggs till föredragningslistan. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag samt Jonas 
Segersams (KD) yrkande. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 142 

Föredragningar inför beslut 
Föredragningar inför beslut hålls i följande ärenden: 

Remiss av förslag till reviderad handlingsplan för full delaktighet för personer 
med funktionsnedsättning  

Revidering av taxa inom miljöbalkens, kontrollförordningens, 
marknadskontrollförordningens samt strålskyddslagens områden 

Undantag från krav att tillgängliggöra särskilt värdefulla dataset avgiftsfritt 

Uppsala spårvägsdepå 
Mattias Kristenson (S) anmäler jäv och deltar inte i föredragningen. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 143  

Utredning avseende kommunstyrelsens 
verksamhetsstöd till 
Antidiskrimineringsbyrån Uppsala 
KSN-2023-02351 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att inte bevilja Antidiskrimineringsbyrån i Uppsala fortsatt verksamhetsbidrag.  

Sammanfattning 

Kommunledningskontoret fick i samband med Antidiskrimineringsbyrån i Uppsalas 
(ADU) ansökan om verksamhetsstöd för åren 2024–2025 i uppdrag att utreda och 
återkomma till kommunstyrelsen med ett förslag på hur ADU:s verksamhetsstöd ska 
hanteras fortsättningsvis.  

Utredningen har beaktat huruvida ADU:s verksamhet ligger inom ramen för 
kommunens riktlinje och policy för samverkan med civilsamhället, kommunstyrelsens 
reglemente och om verksamheten som bedrivs är prioriterat i mål och budget. 
Utredningen har också tagit hänsyn till den ekonomiska aspekten, det vill säga om det 
finns utrymme i kommunstyrelsens budget.  

Kommunledningskontorets bedömning är att ADU har ekonomiska resurser att kunna 
bära den grundläggande verksamheten med befintliga statliga stöd och utan 
kommunens resurser och föreslår att verksamhetsbidraget avslås.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 15 maj 2024 § 115 
• Tjänsteskrivelse daterad till den 23 april 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande 
särskilda yttrande: 
Vi har under flera år yrkat avslag på detta bidrag. Därför är det bra att vi nu äntligen fått 
gehör för detta. Vi önskar en översyn över kommunens samlade bidragsgivning så att 
man kan se vilka olika nämnder som ger vilka bidrag och renodla detta så att det ger 
bäst effekt. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 144  

Utredning avseende kommunstyrelsens 
verksamhetsstöd till Volontärbyrån 
KSN-2023-02547 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att inte bevilja Volontärbyrån fortsatt verksamhetsstöd. 

Sammanfattning 

Kommunledningskontoret fick i samband med Volontärbyråns ansökan om 
verksamhetsstöd för åren 2024 - 2026 i uppdrag att utreda och återkomma till 
kommunstyrelsen med ett förslag på hur Volontärbyråns verksamhetsstöd ska 
hanteras fortsättningsvis.  

Utredningen har beaktat huruvida Volontärbyråns verksamhet ligger inom ramen för 
kommunens riktlinje och policy för samverkan med civilsamhället, kommunstyrelsens 
reglemente och om verksamheten som bedrivs är prioriterat i mål och budget. 
Utredningen har tagit hänsyn till den ekonomiska aspekten, det vill säga om det finns 
utrymme i kommunstyrelsens budget.  

Kommunfullmäktige har i mål och budget angivit att det ska genomföras besparingar 
för att hålla en budget i balans. Givet detta och rådande ekonomiska läge är det 
kommunledningskontorets bedömning att det saknas ekonomiskt utrymme för att ge 
Volontärbyrån fortsatt verksamhetsstöd 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 15 maj 2024 § 116 
• Tjänsteskrivelse daterad den 23 april 2024. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande 
särskilda yttrande: 
Vi har under flera år yrkat avslag på detta bidrag. Därför är det bra att vi nu äntligen fått 
gehör för detta. Vi önskar en översyn över kommunens samlade bidragsgivning så att 
man kan se vilka olika nämnder som ger vilka bidrag och renodla detta så att det ger 
bäst effekt. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Verksamheten är viktig men som anges i underlaget till beslut har verksamheten fått 
väldigt mycket stöd under många år. Eftersom det finns många behjärtansvärda 
verksamheter är det viktigt att inte kommunen långvarigt stöttar några verksamheter 
framför andra utan primärt ser verksamhetsstöd som ett tillfälligt startbidrag för en 
verksamhet som kan göra stor positiv nytta i vårt samhällsbygge. Volontärbyrån har nu 
en struktur som med fördel kan utnyttja digitala kopplingar samt skötas från en central 
punkt. Givet nulägets ekonomiska situation anser jag att det är bra att kommunen 
genomför denna prioritering. När kommunen har svåra ekonomiska tider är det viktigt 
att prioritera kärnverksamheterna samt att förstärka möjliga intäktsinsatser så som 
klusteruppbyggnad där närsamhällets bildningssystem och näringsliv stärks. När det 
lokala bildningssystemet och näringslivet stärks blir också kommunen starkare. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 145  

Utredning avseende kommunstyrelsens 
verksamhetsstöd till RFSL 
KSN-2023-03149 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att bevilja att RFSL Uppsala fortsatt verksamhetsstöd för år 2025 i enlighet 
med tidigare ansökan samt,  

2. att verksamhetsbidraget för år 2025 fastställs till 262 300 kr, vilket motsvarar 
en 2 procentig uppräkning av 2024 års verksamhetsstöd.  

Sammanfattning 

Kommunledningskontoret fick i samband med RFSL Uppsalas ansökan om 
verksamhetsstöd för åren 2024 – 2025 i uppdrag att utreda och återkomma till 
kommunstyrelsen med ett förslag på hur verksamhetsstödet ska hanteras 
fortsättningsvis.  

Utredningen har beaktat huruvida RFSL Uppsalas verksamhet ligger inom ramen för 
kommunens riktlinje och policy för samverkan med civilsamhället, kommunstyrelsens 
reglemente och om verksamheten som bedrivs är prioriterat i mål och budget. 
Utredningen har tagit hänsyn till den ekonomiska aspekten, det vill säga om det finns 
utrymme i kommunstyrelsens budget.  

Kommunfullmäktige har i mål och budget angett att det ska genomföras besparingar 
för att hålla en budget i balans.  Kommunledningens bedömning är dock att RFSL 
Uppsalas verksamhet bör erhålla fortsatt ekonomiskt stöd då de är en viktig aktör och 
samverkanspart i kommunens fortsatta HBTQI-arbete.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 15 maj 2024 § 117 
• Tjänsteskrivelse daterad den 23 april 2024. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD) yrkar 
att återremittera ärendet i syfte att få med i underlaget hur kommunens övriga, och 
gärna andra offentliga organs, bidragsgivning ser ut i detta fall. 

Alexander von Uckermann (SD) yrkar avslag till ärendet. 

Erik Pelling (S), Eva Christiernin (S), Tobias Smedberg (V) och Ylva Stadell (S) yrkar bifall 
till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Jonas Segersams (KD) återremissyrkande mot att avgöra 
ärendet idag och finner att kommunstyrelsen beslutar att avgöra ärendet idag. 

Ordföranden ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Alexander von Uckermann (SD) reserverar sig mot beslutet. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
I avvaktan på en övergripande översyn av kommunens bidrag vill KD att det ska framgå 
av underlaget vilka olika nämnder som ger bidrag till samma organisation, i det här fallet 
RFSL. Med tanke på att socialnämnden beslutat om verksamhetsbidrag á 133.000 kr för 
2024, och det inte framgår av underlaget yrkade KD på återremiss i syfte att få med i 
underlaget hur kommunens övriga, och gärna andra offentliga organs, bidragsgivning 
ser ut i detta fall. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) och Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Hur föreningsbidrag fördelas och vilka som delar ut dem behöver utredas. Vi önskar en 
översyn över kommunens samlade bidragsgivning så att man kan se vilka olika nämnder 
som ger vilka bidrag och renodla detta så att det ger bäst effekt. Det har vi yrkat på under 
våren i kommunstyrelsen men inte fått gehör hos vänsterstyret. Det är viktigt att 
säkerställa att skattemedel går till rätt saker och att vi har en fungerande helhetsbild 
över vilka som får bidrag från olika instanser inom kommunen. 
Att RFSL ska få stöd både av kommunstyrelsen och socialnämnden när andra 
verksamheter inte kan få stöd från flera håll är problematiskt och undantaget för RFSL 
motiveras inte väl i ärendet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Liberalerna har alltid kämpat för varje människas rätt att forma sitt liv. I Sverige har 
rättigheterna för HBTQI-personer stärkts avsevärt under de senaste decennierna. Par av 
samma kön kan ingå äktenskap, HBTQI-personer omfattas av ett brett lagskydd mot 
diskriminering, kravet på sterilisering i samband med ändrad könstillhörighet har 
avskaffats och så sent som i april i år röstade riksdagen med Liberalerna i spetsen för den 
nya könstillhörighetslagen. Trots dessa framsteg återstår mycket att göra. Här är RFSL 
Uppsala en viktig samarbetspartner i kommunens arbete mot att vara en öppen och 
inkluderande kommun där alla har lika rättigheter och samma möjligheter. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är viktigt att kommunen kräver en utförlig redovisning av hur beviljade 
verksamhetsstöd används. För att kunna säkra det krävs alltid mätbara ambitioner 
som kan följas upp. Tyvärr har tillitssamhället kraftigt utmanats av till exempel 
organiserad brottslighet som på många sätt tömmer det offentliga på resurser som 
behövs inom det offentligas kärnuppdrag. Jag anser också att det i redovisningen 
bättre måste framgå vilken effekt kommunens stöd bidragit till att skapa. Kommunens 
resurser är begränsade och vi måste alltid sträva efter att satsa varje krona på bästa 
sätt för att uppnå förbättrad effekt. Utan att mäta effekt kan vi inte göra de viktiga 
prioriteringar vi inom politiken är satta att göra. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 146  

Uppdrag om förlängt partnerskap med 
Barnombudet i Uppsala län under perioden 
2025-2027 
KSN-2024-01321 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att uppdra till kommunledningskontoret att förlänga nuvarande idéburna 
offentliga partnerskapet med Barnombudet i Uppsala län i ett år till och med 
2025-12-31 samt,  

2. att uppdra till kommunledningskontoret att utreda förutsättningar och 
organisatorisk hemvist för partnerskapet.  

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen fattade den 16 juni 2021 beslut om att förnya det idéburna offentliga 
partnerskapet, IOP, med den ideella föreningen Barnombudet i Uppsala län (BOiU). Ett 
idéburet offentligt partnerskap (IOP) är en överenskommelse och samverkansform 
mellan offentlig aktör och idéburna organisationer kring en viss verksamhet. 
Nuvarande IOP löper ut i december 2024 och beslut om att initiera ett förlängt IOP 
behöver fattas i juni 2024.  

Kommunledningskontoret har i uppföljningar och dialogmöten noterat att IOP:et till 
viss del saknar förankring i förvaltningar och nämnder och därmed inte nyttjas på ett 
optimalt sätt. Uppföljningar har gjort gällande att partnerskapet och dess intentioner 
hamnar långt ifrån de verksamheter som främst berörs av det arbete som ska 
genomföras. 

Kommunledningskontorets bedömning är att IOP:ets förutsättningar och hemvist 
behöver utredas för att arbetet ska ge bästa möjliga effekt för de målgrupper som det 
berör.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 15 maj 2024 § 118 
• Tjänsteskrivelse daterad den 17 april 2024.  
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 147  

Fördelning av statsbidrag inom finskt 
förvaltningsområde 2024 
KSN-2024-00946 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna inriktningen av de redovisade aktiviteter 2024 inom 
förvaltningsområdet för finska, enligt bilaga 1, samt 

2. att fördela stadsbidraget enligt följande: 
690 000 kronor, varav 17 976 kronor är kvarvarande medel, till 
kommunstyrelsen 
184 000 kronor till utbildningsnämnden 
276 000 kronor, varav 180 321 kronor är kvarvarande medel, till äldrenämnden 
830 000 kronor, varav 60 916 kronor är kvarvarande medel, till kulturnämnden. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun ingår i förvaltningsområde för finska sedan 1 januari 2010 enligt 
lagen om nationella minoriteter och minoritetsspråk (SFS 2009:724). Kommunen har 
därmed särskilda skyldigheter gentemot nationella minoriteten sverigefinnar.  

Staten avsätter medel till stöd för kommunerna i arbetet med att uppfylla det 
lagstadgade ansvaret. Ärendet behandlar förslag till aktiviteter i arbetet inom det 
finska förvaltningsområdet och fördelning av statsbidraget mellan de nämnder som 
har verksamhet som berörs av området. 

Uppsala kommun har beviljats statsbidrag om 1 776 323 kronor för 2024 och har 
kvarvarande medel från tidigare år om 203 677 kronor. Totalt har kommunen 1 980 000 
kronor i statsbidrag att fördela och förbruka under 2024.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 15 maj 2024 § 119 
• Tjänsteskrivelse daterad 22 april 2024  
• Bilaga 1, Aktivitetsplan och fördelning av statsbidrag 2024  
• Bilaga 2, Länsstyrelsens beslut om tilldelning av statsbidrag 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 148  

Yttrande över kommunrevisionens granskning 
av kommunens lokalförsörjning avseende 
pedagogiska lokaler 
KSN-2024-00661 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till kommunrevisionen i enlighet med ärendets bilaga 1.  

Sammanfattning 

Kommunrevisionen har överlämnat en granskning av kommunens lokalförsörjning 
avseende pedagogiska lokaler för yttrande senast den 31 maj 2024.  

Utifrån granskningen bedömer revisionen att kommunstyrelsen, utbildningsnämnden 
och Uppsala Skolfastigheter AB inte helt säkerställt ändamålsenliga processer med 
tillräckliga beslutsunderlag. Revisionen bedömer att kommunen har en god 
framförhållning och långsiktighet i arbetet där processerna har utvecklats. Revisionen 
bedömer att framtagen lokalförsörjningsplan för pedagogiska lokaler är överskådlig 
och informativ.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 15 maj 2024 § 120 
• Tjänsteskrivelse daterad den 16 april 2024  
• Bilaga 1, yttrande över kommunrevisionens granskning av kommunens 

lokalförsörjning avseende pedagogiska lokaler  
• Bilaga 2, kommunrevisionens missiv 
• Bilaga 3, granskningsrapport  
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
att i lokalförsörjningsplanerna tydligare lyfta fram risker utifrån avvikande scenarier, 
både vad avser utifrån framställda behov, och kopplat till ekonomiska förutsättningar. 

Erik Pelling (S) yrkar bifall till föreliggande förslag och avslag till Therez Almerfors (M) 
med fleras yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras yrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Det har funnits stora problem med lokalförsörjningen för pedagogiska lokaler. 
Trepartsförhållandet mellan kommunstyrelsen, utbildningsnämnden och 
skolfastighetsbolaget har i flera fall drivit kostnader och medverkat till att ingen tagit 
ansvar för planering och framdrift. Detta har nu blivit bättre genom att man ser över 
processerna. Vår modell ställer dock fortfarande stora krav på samordning och en god 
planering, och i kommunstyrelsen måste vi få bättre underlag för planeringen. 
Revisionen har många goda förslag som är viktiga att implementera. 
Eftersom prognoserna som görs över bl.a. befolkningsökning och inflyttning är väldigt 
styrande för planeringen av nya pedagogiska lokaler måste kvaliteten i dessa 
säkerställas och de behöver brytas ned på delområden för att underlaget ska bli så 
korrekt som möjligt. Ifall prognoserna slår fel har det en stor påverkan på 
lokalförsörjningsplanen.  
När prognoserna visar ett minskat behov behöver kommunen agera snabbt och se till att 
man i första hand pausar nya projekt istället för att lägga ned existerande skolor och 
förskolor. Det är svåra avvägningar men nödvändigt, framför allt i ett ekonomiskt 
ansträngt läge.  
Vidare är det viktigt att insamling till prognoser och underlag görs i dialog med fristående 
aktörer som sitter inne på användbar information och statistik.  
Prognoserna är väldigt styrande, måste säkerställa kvalitet och bryta ner de så mycket 
man kan i delområden. Om prognoserna slår fel så påverkar det allt 
lokalförsörjningsarbete. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Uppsala växer vilket ställer högre krav på kommunens lokalförsörjning. 
Kommunrevisionens granskning visar på brister som i förlängningen gör det svårare att 
möta demografiska utmaningar och höga investeringsnivåer. Därför är det viktigt att 
åtgärder implementeras för att kunna planera och hantera både dagens och framtidens 
utmaningar på ett ansvarsfullt sätt. I slutändan är det kommunens uppdrag att 
säkerställa att alla verksamheter har tillgång till ändamålsenliga och kostnadseffektiva 
lokaler. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Kommunen har en mycket komplex organisation för att säkerställa god lokalförsörjning. 
Rollerna mellan kommunstyrelsen, förvaltningar och bolag kan upplevas tydliga men för 
många invånare är det inte tydligt vilka delar av kommunen som ansvarar för vad. Det är 
viktigt att det är tydligt vilken verksamhet som ska bära ansvaret när mycket dåliga 
beslut fattas. Inte minst när kommunen inte visar sig ha god planeringsförmåga trots att 
det finns många anställda som förväntas jobba med att säkerställa rimligt korrekta 
prognoser. Hur är det till exempel möjligt att Uppsala kommun så länge inte valt att 
anpassa behovsbilderna kopplat till samtliga verksamheter när befolkningsutvecklingen 
kraftigt avviker från tidigare antaganden? För Utvecklingspartiet demokraterna är det 
viktigt att varje nämnd har det fulla ansvaret för sin planering och att säkerställa 
tillräckliga verksamhetslokaler för att uppfylla sina uppdrag ekonomiskt hållbart. Att 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige kan välja att ändra i budgetar för löpande 
anslag och investeringar är en sak men om det är i strid med en förvaltnings förmåga att 
klara sina uppdrag inom givna ekonomiska ramar måste de också tydligt reservera sig 
mot beslut i kommunstyrelse och kommunfullmäktige som är i strid med nämndens 
uppfattning. I ett sådant läge får kommunfullmäktige bära ansvaret om en specifik 
verksamhet brister i sin leveransförmåga. 
Det är alltid mycket viktigt att varje nämnd har ett tydligt ansvar för att de säkrar en 
nödvändig och kostnadseffektiv lokalförsörjning. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 149  

Yttrande över betänkandet Arbetsrätten 
under krig och krigsfara (SOU 2023:79) 
KSN-2024-00834 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Arbetsmarknadsdepartementet i enlighet med ärendets 
bilaga 1. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun har fått betänkandet Arbetsrätten under krig och krigsfara (SOU 
2023:79) på remiss för yttrande senast den 4 juni 2024.  

Utredningens förslag är överlag bra och ger ett stöd i kommuners förmåga att agera i 
totalförsvaret. Uppsala kommun ser dock risker med att överlåta så stor del av 
förutsättningarna för planeringen av totalförsvaret till avtal mellan arbetsmarknadens 
parter. Kommunen föreslår också ett antal åtgärder för att öka kommuners möjligheter 
att säkerställa tillgång till personal och för en enhetlig hantering av arbetsrättsliga 
frågor mellan kommuner. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 15 maj 2024 § 121 
• Tjänsteskrivelse daterad 2024-05-10 
• Bilaga 1, Yttrande över betänkandet arbetsrätten under krig och krigsfara (SOU 

2023:79) 
• Bilaga 2, Betänkande: Arbetsrätten under krig och krigsfara (SOU 2023:79) 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 150  

Yttrande i avgränsningssamråd gällande 130 
kilovoltledning mellan Bemersberg och 
Bredåker 
KSN-2024-01088 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Vattenfall Eldistribution AB i enlighet med ärendets bilaga 
1. 

Sammanfattning 

Vattenfall Eldistribution AB har skickat underlag för avgränsningssamråd enligt 6 
kapitlet 29–32 §§ Miljöbalken. I underlaget redovisas förslag till alternativa korridorer 
för förstärkning av regionnätet mellan stationerna Bredåker och Bemersberg, norr och 
nordväst om Uppsala stad. Syftet med samrådet är bland annat att inhämta 
upplysningar som kan vara av betydelse för lokalisering och utformning av de aktuella 
ledningarna. Vidare syftar detta samrådsunderlag till att beskriva den påverkan på 
människor och miljö som föreslagen utformning av ledningarna medför. 
Samrådsunderlaget tar även upp förslag på utformning av den 
miljökonsekvensbeskrivning (MKB) som kommer att upprättas för verksamheten i ett 
senare skede av denna tillståndsprocess. Samrådsunderlaget återfinns i bilaga 2. 

Nästa fas i planeringen är att Vattenfall upprättar en miljökonsekvensbeskrivning, 
bestämmer sig för ett huvudalternativ för sträckningen och begär koncession hos 
Energimarknadsinspektionen som i sin tur remitterar förslaget innan beslut tas. 
Vattenfall bedömer att kraftledningsförstärkningen kan färdigställas 2027. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 15 maj 2024 § 122 
• Tjänsteskrivelse daterad 19 april 2024 
• Bilaga 1, Förslag till yttrande 
• Bilaga 2, Vattenfall Eldistribution AB :s underlag till myndighetsdialog 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 151  

Remiss av förslag till reviderad handlingsplan 
för full delaktighet för personer med 
funktionsnedsättning 
KSN-2024-01318 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att remittera förslag till reviderad handlingsplan för full delaktighet för 
personer med funktionsnedsättning till remissinstanserna som anges i 
ärendets bilaga 3. 

Sammanfattning 

Omsorgsnämnden har överlämnat ett förslag till reviderad handlingsplan för full 
delaktighet för personer med funktionsnedsättning till kommunstyrelsen för fortsatt 
beredning och antagande. 

Kommunstyrelsen föreslås remittera förslaget till reviderad handlingsplan till berörda 
nämnder, bolagsstyrelser och aktörer på funktionshinderområdet inför slutligt 
antagande i kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 15 maj 2024 § 123 
• Tjänsteskrivelse daterad den 16 april 2024 
• Bilaga 1, remissversion av reviderad handlingsplan för full delaktighet för 

personer med funktionsnedsättning 
• Bilaga 2, gällande handlingsplan för full delaktighet för personer med 

funktionsnedsättning 
• Bilaga 3, remissinstanser 
• Bilaga 4, protokollsutdrag omsorgsnämnden 22 april 2024 § 30 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 



Sida 24 (65) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande 
särskilda yttrande: 
Vi ställer oss till fullo bakom förslaget som tydliggör att ansvaret för att människor med 
funktionsnedsättning ska kunna vara delaktiga i samhället på samma villkor som alla 
andra åligger hela kommunen och många fler nämnder och bolag än omsorgsnämnden. 
Men det majoriteten nu föreslår i handlingsplanen räcker inte för att nå målen. Som 
förslaget ser ut ska de föreslagna förtydligandena följas upp av omsorgsnämnden. Vi vill 
att dessa uppföljningsområden i stället ska bli en del av Mål och budget där de berörda 
nämnderna behöver få skarpa uppmaningar i form av mål från kommunfullmäktige. 
Redovisningen av hur nämnder och bolag lever upp till dessa krav behöver då också 
återredovisas till kommunfullmäktige. Först då kan vi på riktigt förvänta oss att Uppsala 
kommun kan leva upp till de mål som finns i programmet. Dessutom är många av 
punkterna i handlingsplanen i vår mening luddigt formulerade och svåra att följa upp 
kvantitativt. Vi inväntar nu de svar som kommer in under remissrundan. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Prioriterat för Liberalerna är att personer med funktionsnedsättning ges makt att styra 
över sina egna liv. Inflytandet över den egna livssituationen måste öka och valfriheten bli 
större. Precis som andra måste en person med en funktionsnedsättning kunna välja 
bostad, fritidssysselsättning och i högre grad vem som ger det stöd som beviljats. 
Ledorden ska vara självbestämmande, delaktighet och inflytande. Liberalerna vill arbeta 
vidare med programmet för full delaktighet för att stärka upplevelsen av inflytande, 
delaktighet och självbestämmande. Därmed förebygger vi även psykisk ohälsa för 
personer med funktionsnedsättning i alla åldrar. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Med fördel kan kommunala dokument skrivas kortare och på sätt som gör att invånare 
med låg utbildning har en chans att förstå innehållet.  
Kommunens stöd till föreningar kopplade till funktionsnedsatta måste förbättras. Med 
fördel kan de möten som sker vara projektorienterade där kommunen tillsammans med 
berörda föreningar följer upp hur olika aktörer genomför insatser som leder mot önskade 
förbättringar.  
Individens behov ska alltid vara i centrum. Det centrala i liknande planer är att det tydligt 
framgår att ett rättvist behovsstöd ska ges inom de begränsade ramarna. 
Det är otydligt vilka som är den tänkta målgruppen avseende information som finns på 
https://vardochomsorg.uppsala.se/funkit/vara-kurser/hitta-information-pa-
myndigheters-hemsidor/. Om målgruppen i första hand är godemän är det bra om det 
framgår tydligt. 
Kommande handlingsplaner kan med fördel vara tydligare med vilka målgrupper man 
avser att skapa olika förbättringar för. Målgrupper som kan vara människor i direkt 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

behov av stöd eller andra än kommunen som stöttar dessa personer för att deras 
vardagsliv ska fungera så bra som möjligt. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 152  

Finansrapport 1 januari - 31 mars 2024 
KSN-2024-00187 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna finansrapporten för perioden 1 januari – 31 mars 2024.  

Sammanfattning 

Enligt de finansiella riktlinjerna ska finansverksamheten kvartalsvis avrapporteras till 
kommunstyrelsen. Denna finansrapport redovisar utvecklingen inom den finansiella 
verksamheten för perioden 1 januari till 31 mars 2024 och huruvida den har bedrivits i 
enlighet med fastställd policy och tillhörande riktlinjer.  

Varje månad sammanställs en finansrapport till kommunstyrelsens arbetsutskott. 
Dessa månadsrapporter återfinns i bilaga 1–3. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 15 maj 2024 § 124 
• Tjänsteskrivelse daterad den 12 april 2024 
• Bilaga 1, Finansrapport per januari 2024, Uppsala kommunkoncern  
• Bilaga 2, Finansrapport per februari 2024, Uppsala kommunkoncern  
• Bilaga 3, Finansrapport per mars 2024, Uppsala kommunkoncern 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Tempot kopplat till att fokusmål 1 bättre ska uppnås måste öka. Det går på tok för sakta 
att anpassa Uppsalas ekonomi till en helt ny verklighet där inflation, 
kapitalkostnadsutvecklingen, en kraftigt inbromsad befolkningsutveckling, mindre 
statliga bidrag och i princip stopp på nya byggprojekt slår hårt mot kommunen. Särskilt 
Stadsbyggnads-förvaltningen och kommunledningskontoret måste snabbare anpassa 
sig efter denna kraftigt förändrade verklighet för att inte skola, vård, omsorg, 
potthålslagning och snöröjning ska få bära politikens oförmåga att göra det som krävs 
för att utveckla Uppsala kommun socialt- och ekonomiskt hållbart. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 153  

Dispens från regler om dygnsvila 
KSN-2024-01546 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att hos centrala parters arbetstidsnämnd söka dispens för att medarbetare vid 
brandförsvaret ska undantas från regler om dygnsvila för 2025 års 
sommarsemesterperiod, vissa övningar och utbildningar samt 
helgtjänstgöring. 

Sammanfattning 

Nytecknade kollektivavtal har gett delvis nya förutsättningar för räddningstjänstens 
arbetstider. Ett dispensförfarande finns kvar, och fortsatt gäller att beslut om att 
begära dispens ska fattas av kommunstyrelsen.  

Hos brandförsvaret finns fortsatt behov av dispens för nästa års 
sommarsemesterperiod, vissa övningar och utbildningar samt helgtjänstgöring. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 15 maj 2024 § 125 
• Tjänsteskrivelse daterad 7 maj 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 154  

Studieresa för kommunstyrelsens 
arbetsutskott 
KSN-2024-00945 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att kommunstyrelsens arbetsutskott och stadsdirektör deltar på en studieresa 
till Göteborg den 10–11 oktober 2024. 

Sammanfattning 

En studieresa till Göteborg planeras för kommunstyrelsens arbetsutskott den 10-11 
oktober 2024. Syftet med resan är att samla insikter och kunskaper i 
utvecklingsområden som är viktiga för Uppsalas framtida utveckling. Dessa områden 
inkluderar stadsutveckling och hållbar mobilitet, social sammanhållning och trygghet, 
samt evenemangsutveckling. Göteborgs erfarenheter inom dessa områden kan ge 
värdefulla lärdomar för det fortsatta arbetet med att utveckla Uppsala till en socialt, 
ekologiskt och ekonomiskt hållbar kommun. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 15 maj 2024 § 126 
• Tjänsteskrivelse daterad 13 maj 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 155  

Uppföljning per mars samt april och 
helårsprognos 2024 för kommunstyrelsen 
KSN-2024-00972 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna uppföljning av ekonomi och verksamhet per mars/april 2024 
samt helårsprognos per mars 2024 för kommunstyrelsen enligt bilaga 1, samt 

2. att godkänna uppföljning per april 2024 av kommunstyrelsens uppdrag till 
nämnder och styrelser enligt bilaga 2, 

3. att godkänna delårsuppföljning av kommunstyrelsens internkontrollplan 2024 
enligt bilaga 3, samt 

4. att anmäla helårsprognos för 2024 till kommunfullmäktige. 

Sammanfattning 

Ärendet avser ekonomisk uppföljning och helårsprognos per mars samt 
verksamhetsuppföljning per april 2024 för kommunstyrelsen. Mars/apriluppföljningen 
är en förenklad uppföljning med fokus på planering och avvikelserapportering. 
Uppföljning har även gjorts av kommunstyrelsens tillkommande uppdrag till nämnder 
och bolagsstyrelser. I ärendet ingår även en delårsuppföljning av kommunstyrelsens 
internkontrollplan samt en sammanställning av revideringar i den beslutade 
verksamhetsplanen för 2024. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 15 maj 2024 § 127 
• Tjänsteskrivelse daterad 2024-05-13 
• Bilaga 1 Uppföljning per mars/april och helårsprognos 2024 för 

kommunstyrelsen 
• Bilaga 2 Uppföljning av kommunstyrelsens uppdrag till nämnder och styrelser 
• Bilaga 3 Uppföljning av internkontrollplan per april 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Moderaterna hade ett eget förslag till mål och budget 2024 vilket innebär att uppdragen 
och resultatet hade sett annorlunda ut ifall vår budget hade styrt. Trygghetsarbetet hade 
prioriterats högre med fler riktade satsningar.  
Det är tydligt att det ekonomiska läget påverkar marknaden negativt. Det är främst 
markförsäljningar som inte går enligt budget. Det behövs en bättre styrning från 
kommunen för att underlätta för de som vill och kan bygga i vår kommun.  
Det är problematiskt att internkontrollplanen fortsatt visar att kommunen inte helt 
lyckats underlätta för medborgare att komma in med synpunkter genom ett systematiskt 
arbetssätt. Uppsala kommun behöver ta vara på våra medborgares synpunkter och vara 
tillgänglig för de som vill nå oss. 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet hade ett eget förslag till mål och budget 2024 vilket innebär att uppdragen 
och resultatet hade sett annorlunda ut ifall vår budget hade styrt. Vi hade avbrutit 
planeringen av Ultunabron, vidtagit kraftiga effektiviseringsåtgärder av 
kommunledningskontoret och ökat takten i digitaliseringsarbetet. 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Kristdemokraterna hade ett eget förslag till mål och budget 2024 vilket skulle inneburit 
ett annat utfall för kommunstyrelsen. Vi vill ta bort onödiga uppgifter, trimma 
administrationen, både KLK och stadsbyggnadsförvaltningen, så att man kan frigöra 
resurser till kommunens kärnuppdrag. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Tempot kopplat till att fokusmål 1 bättre ska uppnås måste öka. Det går på tok för sakta 
att anpassa Uppsalas ekonomi till en helt ny verklighet där inflation, 
kapitalkostnadsutvecklingen, kraftigt inbromsad befolkningsutveckling, minskade 
stadsbidrag och i princip stopp på nya byggprojekt slår hårt på kommunen. Särskilt inom 
Stadsbyggnads-förvaltningen och kommunledningskontoret måste snabbare anpassa 
sig efter denna kraftigt förändrade verklighet för att inte skola, vård och omsorg ska få 
bära politikens oförmåga att göra det som krävs i detta läge för att utveckla Uppsala 
kommun socialt- och ekonomiskt hållbart. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 156  

Senarelagd köpeskilling i bostadsprojekt 
KSN-2024-01474 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att erbjuda senarelagd köpeskilling till byggaktörer i bostadsprojekt, samt 
2. att erbjudandet ska gälla köpeavtal för exploatering som ingås under perioden 

till och med den 31 december 2025. 

Sammanfattning 

Bostadsbyggandet har minskat kraftigt till följd av minskad köpkraft hos hushållen, 
högre räntor och ökade byggkostnader. I dialoger mellan Uppsala kommun och 
byggaktörer som är verksamma i kommunen har det framförts att modeller där 
köpeskillingen tillåts erläggas i ett senare skede än vad som normalt är fallet i 
kommunen skulle kunna underlätta genomförandet av bostadsprojekt. Förslaget till 
beslut innebär att kommunen erbjuder byggaktörer i bostadsprojekt att delbetala 
markförvärv, där den största delen av betalningen erläggs upp till 2,5 år från avtalets 
tecknande. 

Beslutsunderlag 

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 28 maj 2024 § 35 
• Tjänsteskrivelse daterad 14 maj 2024 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD), Ehsan Nasari (C), Jennie Claesson (L) och Erik Pelling (S) yrkar 
bifall till mark- och exploateringsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller mark- och exploateringsutskottets 
förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Vi är positiva till initiativ som syftar till att förverkliga fler bostadsprojekt i vår attraktiva 
kommun. Vi ser ett behov att underlätta för bostadsbyggande och vill prova olika sätt för 
att underlätta för bostadsbyggande. Däremot är det viktigt att notera att detta inte 
kommer att lösa alla utmaningar i byggbranschen men vi ser det som viktigt att 
kommunen kan underlätta och understödja processer.  Vi anser att det är bra att göra 
detta under begränsad tid för att se hur det tas emot och vilka effekter det leder till och 
vad som kan förbättras.  
Det är viktigt att kommunen fortsatt har stabilitet och hög säkerhet i projekt och vi 
kommer noga följa ekonomin för bästa resultat. 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet är i grunden positiv till att Uppsala kommun försöker hitta nya sätt att inom 
ramen för gällande lagstiftning underlätta för bostadsbyggandet i kommunen. Den 
föreslagna betalningsmodellen med senarelagt köpeskilling är värt att prova under en 
begränsad tid. En närmare beskrivning av vilken säkerhet som krävs vid köpeavtal 
kommer att ges på projektbasis, vilket ger politiken insyn och möjlighet att inte gå vidare 
med projekt där finansiella risken är för stor. För Centerpartiet är det viktigt att det inte 
tas för stora risker med våra skattemedel. 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Kristdemokraterna är positiva till att stödja företag att bygga i Uppsala. Så länge man 
säkerställer likabehandlingsprincipen, ser till att alla företag har samma möjligheter, och 
har en juridiskt hållbar lösning så är vi för föreliggande modell. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Vi liberaler har länge påtalat hur Uppsala kommun kan hitta nya sätt för att underlätta, 
påskynda och stimulera bostadsbyggandet. Eftersom Uppsalas befolkning växer är det 
viktigt att byggandet av bostäder ligger på en stabil nivå så att den som behöver en 
bostad kan hitta en utifrån sin livssituation. Olika prisnivåer, upplåtelseformer, på 
landsbygden och i staden. Det måste finnas en beredskap för att önskemål om var och 
hur man vill bo kan ändras över tid. Det är glädjande att vår idé nu genomförs i praktiken. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 157  

Delårsuppföljning ekonomi per mars och 
verksamhet per april 2024 
KSN-2024-00965 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att godkänna delårsuppföljning ekonomi per mars och verksamhet per april 
samt helårsprognos 2024, 

2. att uppdra till socialnämnden och gatu- och samhällsmiljönämnden att vidta 
åtgärder för att uppnå ekonomi i balans under 2024 och återrapportera till 
kommunstyrelsen, 

3. att justera indikatorerna i Mål och budget 2024 med plan för 2025-2026 utifrån 
de uppdaterade nationella nyckeltalen för Agenda 2030 enligt bilaga 3 

Sammanfattning 

Ärendet avser ekonomisk uppföljning per mars och helårsprognos 2024 för Uppsala 
kommun inklusive de kommunala bolagen. Ärendet innehåller även uppföljning per 
augusti av Mål och budgets fyra fokusmål med fokus på kommunfullmäktiges uppdrag 
med statusrapportering.  

Ärendet avser också en justering av indikatorerna i Mål och budget 2024 med plan för 
2025-2026 utifrån de nationella nyckeltalen för Agenda 2030.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 15 maj 2024 § 129 
• Tjänsteskrivelse daterad 8 maj 2024 
• Bilaga 1 Delårsuppföljning av ekonomi per mars och verksamhet per april och 

helårsprognos 2024 
• Bilaga 2 Ekonomisk översikt 
• Bilaga 3 Uppdaterade nationella nyckeltal för Agenda 2030 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Moderaterna står för ett annat ledarskap för Uppsala. Om vår budget för 2024 hade gått 
igenom hade verksamheten haft andra mål att förhålla sig till. Uppsala ska vara en trygg 
och attraktiv kommun att leva, bo och verka i. Det ska alltid löna sig att jobba och fler ska 
ha ett jobb att gå till. Det ekonomiska läget med ränte- och kostnadsutvecklingar ställer 
höga krav på god ekonomisk hushållning och ansvar för Uppsalabornas skattepengar. I 
vårt förslag till mål och budget gjorde vi nödvändiga prioriteringar för ett tryggare, 
grönare, friare Uppsala.   
Moderaterna säger fortsatt nej till spårväg och är för fyra spår mellan Uppsala och 
Stockholm. Vi la fram en budget som stryker investeringarna i spårväg och som föreslår 
en ny fördjupad översiktsplan i sydöstra Uppsala.  
Det är uppenbart att det ekonomiska läget drabbar kommunens verksamheter såväl 
som näringslivet och uppsalaborna hårt. Efter tre månader ligger det prognostiserade 
resultatet för året 83 miljoner lägre än det budgeterade. Det ekonomiska läget och 
behovet av prioriteringar är tydligt. I delårsuppföljningen kan vi läsa att det 
prognoserade resultatet för kommunen ligger långt under målsättningen på 0,5%. För 
oss moderater är ekonomisk hushållning av största vikt, vi måste ta ansvar i svåra 
ekonomiska tider. Vi vill se en verksamhet som i större utsträckning prioriterar 
kärnverksamheten. 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Om Centerpartiets budget för 2024 hade gått igenom skulle skolan, äldreomsorgen och 
socialtjänsten fått mer resurser och bättre förutsättningar för att klara av sina uppdrag. 
Vi har allvarliga kvalitetsbrister i den kommunala kärnverksamheten och allt fokus bör 
ligga på att åtgärda kvalitetsbristerna i skolan, äldreomsorgen, socialtjänsten och övrig 
kommunal kärnverksamhet. Det finns också betydande effektiviseringspotential i den 
kommunala förvaltningen, något som kan tillvaratas bland annat genom att öka takten i 
förbättringsarbetet via digitalisering och Artificiell Intelligens. 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Kristdemokraternas budget innebar ett avbrytande av det kostsamma 
spårvägsprojektet, vi ser nu hur kostnaderna för detta rusar och kommer innebära en 
allvarlig belastning för kommunen framöver, i ett läge med vikande konjunktur och 
svårigheter att få den kommunala ekonomin att gå ihop. Vi hade behövt prioritera 
kärnverksamheten, en värdig äldreomsorg med hög kvalitet, en LSS-verksamhet utan 
kostsamma viten för kommunen, en förskola och skola som slussar resurserna ut i 
barngrupperna och klassrummen och en kommunal service till företagen och 
medborgarna som ger Uppsalaborna det stöd de är förtjänta av. Det är allvarligt att 
vänstermajoriteten styr Uppsala i fel riktning och slösar med kommuninvånarnas 
skattemedel. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Tack vare Liberalerna får Uppsalas skolor behålla 400 miljoner kronor för perioden 2024–
2026. Det är en bra början men det räcker inte. I Liberalernas budget ökar vi 
grundbeloppet, stärker elevhälsan, satsar på fler lärare och personal i förskola och 
grundskola samtidigt som vi inför ett kvalitativt studiestöd under terminerna för de elever 
som riskerar att inte klara målen. Tillräckliga resurser och en långsiktigt hållbar 
arbetsmiljö är något vi aldrig kommer att sluta kämpa för. Liberalerna kommer alltid att 
sätta skolan först. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Tempot kopplat till att fokusmål 1 bättre ska uppnås måste öka. Det går på tok för sakta 
att anpassa Uppsalas ekonomi till en helt ny verklighet där inflation, 
kapitalkostnadsutvecklingen, kraftigt inbromsad befolkningsutveckling, minskade 
stadsbidrag och i princip stopp på nya byggprojekt slår hårt på kommunen. Särskilt inom 
Stadsbyggnads-förvaltningen och kommunledningskontoret måste snabbare anpassa 
sig efter denna kraftigt förändrade verklighet för att inte skola, vård och omsorg ska få 
bära politikens oförmåga att göra det som krävs i detta läge för att utveckla Uppsala 
kommun socialt- och ekonomiskt hållbart. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 158  

Idrottspolitiskt program och handlingsplan 
KSN-2024-00875 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att anta förslag till idrottspolitiskt program i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges 
beslut enligt ovan 

2. att anta förslag till handlingsplan för idrottspolitiskt program i enlighet med 
ärendets bilaga 2.  

Sammanfattning 

I samband med uppföljning av program och planer beslutade kommunfullmäktige vid 
sitt sammanträde i januari 2022 att uppdra till idrotts-och fritidsnämnden att revidera 
idrotts- och fritidspolitiska programmet inklusive namnändring till idrottspolitiskt 
program samt att ta fram en handlingsplan (2022-01-31, §17). 

Idrotts- och fritidsnämnden har utarbetat föreliggande förslag till reviderat 
idrottspolitiskt program, bilaga 1, med tillhörande handlingsplan, bilaga 2, i linje med 
kommunfullmäktiges beslut. Vid sitt sammanträde den 22 april 2024 (§x, IFN-2023-
00023) fattade nämnden beslut om att överlämna förslagen till kommunstyrelsen för 
den fortsatta processen att fastställa programmet i kommunfullmäktige respektive 
handlingsplanen i kommunstyrelsen. Beslutet återges i ärendets bilaga 3. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 15 maj 2024 § 130 
• Tjänsteskrivelse daterad den 22 april 2024 
• Bilaga 1, förslag till idrottspolitiskt program 
• Bilaga 2, förslag till handlingsplan för idrottspolitiskt program 
• Bilaga 3, protokollsutdrag från idrotts- och fritidsnämnden den 22 april 2024, § 
• Bilaga 4, Redogörelse över inkomna remissyttranden 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Alexander von Uckermann (SD) yrkar 
att i idrottsprogrammets målområde 4 stryka begreppet ”normkritiskt förhållningssätt”. 

Erik Pelling (S) yrkar avslag till Alexander von Uckermanns (SD) yrkande. 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
att lägga till följande åtgärd i Handlingsplanen för Idrottspolitiskt program:  
se över riktlinjer för prioriteringar av tid och resurser för anläggningar så att 
idrottsföreningarnas verksamhet får en större prioritering än övriga arrangemangstyper. 

Tobias Smedberg (V) och Erik Pelling (S) yrkar avslag till Therez Almerfors (M) yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Alexander von Uckermanns (SD) yrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras yrkande med följande motivering: 
Kommunen behöver bli bättre på att samverka med idrottsrörelsen. Det är föreningarna 
och civilsamhället som är huvudaktörer i Uppsala idrottsliv, som kommunen bör och kan 
stödja. En viktig del av detta stöd är lokaler och föreningsbidrag. Här måste man 
säkerställa en likabehandling mellan föreningar och olika idrotter, så långt det är möjligt. 
Man bör också ge föreningar större möjlighet att äga och / eller själva driva sina 
anläggningar.  
Det är anmärkningsvärt att utbildningsnämndens synpunkter inte tagits mer i beaktande 
då skolorna många gånger använder samma anläggningar som föreningar och andra 
aktörer för idrott och fritid. I lokalplanering och löpande verksamhet är det avgörande 
med en god samverkan mellan civilsamhälle / föreningar, kommunen i form av idrotts- 
och fritidsnämnden samt kommunens bolag och de delar av kommunen som har ansvar 
för kommande och nuvarande lokalförsörjning, och då särskilt skolor. 
För våra partier är det viktigt att våra idrottsföreningars verksamhet inte hindras av 
andra evenemang. Vi är medvetna om att idrottsföreningar avbokas med kort varsel 
vilket försvårar för deras verksamhet och planering. Att våra barn och unga rör på sig och 
har en aktiv fritid är viktigt för såväl individen som folkhälsan. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Alexander von Uckermann (SD) reserverar sig mot beslutet. 

Särskilda yttranden 

Tobias Smedberg (V) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det pågår ett intensivt arbete i förvaltningen och berörda nämnder/bolag i syfte att se 
över hur tider och resurser ska prioriteras för att ge idrotten bättre förutsättningar att 
verka i Uppsala och vid kommunens anläggningar. Därför är yrkandet om detta från M, C 
och KD redan uppfyllt och behöver inte bifallas nu i efterhand. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är för många ord i dokumenten. Det är mycket bättre att skriva färre ord i korta 
dokument som är rakt på sak om vad man vill åstadkomma, hur det kan följas upp och 
vem som är ansvarig inom kommunen för att det blir genomfört.  
Handlingsprogrammet borde innehålla en tydlig ambition om att säkra kommunala 
stödpersoner till föreningslivet. Med fördel skulle några av allt för många 
kommunikatörer kunna ha dessa värdefulla stödjande roller som hjälper föreningar att 
navigera och eskalera ärenden inom kommunen. Många inom föreningslivet, som 
regelbundet har med kommunen att göra, tycker inte att kontakterna fungerar 
tillräckligt bra samt att projekt och utredningar går oacceptabelt långsamt framåt. 
Kommunen måste mycket bättre säkra tydliga projekt när det är relevant i relationer 
med föreningar så att tydliga aktivitets och tidplaner följs. Idag skapar ostrukturerade 
relationer mellan kommunen och föreningar mycket onödig frustration och driver 
kostnader. Varje större ärende med en förening måste ha en utpekad projektledare inom 
kommunen som också agerar som stödperson för att navigera inom kommunens 
förvaltningar och bolag när det är nödvändigt för att ett projekt ska bli framgångsrikt. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 159  

Revidering av taxa inom miljöbalkens, 
kontrollförordningens, 
marknadskontrollförordningens samt 
strålskyddslagens områden 
KSN-2024-01424 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att anta förslag till taxa inom miljöbalkens, kontrollförordningens, 
marknadskontrollförordningens samt strålskyddslagens områden enligt 
ärendets bilaga 1, samt  

2. att taxan ska börja gälla från och med 18 juni 2024. 

Sammanfattning 

Med anledning av ny lagstiftning inom miljöbalkens område behöver beslut fattas 
om att revidera den befintliga taxan. För att säkerställa att kommunen kan ta betalt 
för sin prövning och tillsyn enligt miljöbalken föreslås den befintliga taxan 
kompletteras med ett antal ärendetyper. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 15 maj 2024 § 131 
• Tjänsteskrivelse daterad 23 april 2024  
• Bilaga 1, Taxa inom miljöbalkens, kontrollförordningens, 

marknadskontrollförordningens samt strålskyddslagens områden 
• Bilaga 2, Protokollsutdrag från miljö- och hälsoskyddsnämnden daterat 2024-

04-17 § 42 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 160  

Undantag från krav att tillgängliggöra särskilt 
värdefulla dataset avgiftsfritt 
KSN-2024-01262 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige beslutar 

1. att godkänna undantag från kravet på avgiftsfritt tillgängliggörande av data i 
enlighet med 4 kap. 6 § lagen (2022:818) om den offentliga sektorns 
tillgängliggörande av data, till den 9 februari 2025, för följande data:   

• Geospatiala 
o Administrativa enheter  
o Geografiska namn  
o Adresser  
o Byggnader  
o Fastighetsområden  

• Jordobservationer och miljö  
o Skyddade områden  
o Höjd  
o Geologi 
o Landtäcke  
o Ortofoto  
o Område: skyddsområden runt dricksvattentäkter  
o Område: känsliga för nitratbelastning  
o Område: dumpning av avfall  
o Område: bullerrestriktioner  
o Energiresurser  
o Anläggningar för miljöövervakning  
o Naturtyper och biotoper  
o Markanvändning   
o Naturliga riskområden 
o Produktions- och industrianläggningar 

• Statistik  
o Offentliga utgifter och inkomster  
o Konsoliderad offentlig bruttoskuld  
o Miljöräkenskaper och miljöstatistik  
o Rörlighet  
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

o Vägtransportnät  
o Järnvägstransportnät. 

Sammanfattning 

Enligt 4 kap. 6 § lagen (2022:818) om den offentliga sektorns tillgängliggörande av data 
finns möjlighet för kommuner att genom beslut i kommunfullmäktige besluta om 
undantag från kravet om att tillgängliggöra vissa data avgiftsfritt. Den begränsade 
perioden gäller som längst fram till den 9 februari 2025. Flertalet kommuner har 
beslutat om undantag från kravet på avgiftsfritt tillgängliggörande av data. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 13 maj 2024  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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§ 161  

Uppsala spårvagnsdepå 
KSN-2024-01568 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att anta detaljplan för Uppsala spårvagnsdepå. 

Jäv 

Mattias Kristenson (S) anmäler jäv och deltar inte i ärendets handläggning och beslut. 

Sammanfattning 

Detaljplanens syfte är att möjliggöra en spårvagnsdepå för ny spårbunden 
kollektivtrafik, reglera angränsande allmän plats, samt att säkerställa att detaljplanen 
vid ett genomförande inte orsakar påtaglig skada på det angränsande riksintresset för 
kulturmiljövården genom att reglera byggnaders höjd och utformning inom 
kvartersmarken.  

Detaljplanen för spårvagnsdepån ingår i kommunens övergripande arbete med 
planering och anläggning av kapacitetsstark kollektivtrafik. Hela spårvägsprojektet är 
uppdelat i delsträcka A–D samt depån. Denna detaljplan hanterar depån. 
Delsträckorna A–C hanteras i flera planärenden: PBN 2019–002806, PBN 2024–00057, 
PBN 2024–001326, PLA 2012–020172, PBN 2014–000508 och PBN 2015–002223. 
Delsträcka D hanteras i ärende PBN 2022–000048. 

Detaljplanen innefattar till största del kvartersmark i form av spårvagnsdepå (T1). Delar 
av planområdet består också av yta för allmän plats för skogsmark (NATUR), parkmark 
med yta för dagvattendamm samt gatumark.  

Detaljplanen har varit på granskning från 8 mars till 19 april 2024. Sammanlagt inkom 
66 yttranden som i huvudsak berörde det större sammanhang detaljplanen är en del i, 
såsom valet att bygga ut spårväg, den fördjupade översiktsplanen för de sydöstra 
stadsdelarna och risker kopplade till en ny broförbindelse över Fyrisån. Synpunkter på 
depån behandlar i huvudsak depåns placering och frågor om bullerstörningar från 
verksamheten. Planförslaget bedöms vara förenligt med översiktsplanen.  
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Beslutsunderlag 

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 28 maj 2024 § 34 
• Tjänsteskrivelse daterad 20 maj 2024 
• Bilaga 1, Planbeskrivning 
• Bilaga 2, Plankarta 
• Bilaga 3, Samrådsredogörelse 
• Bilaga 4, Granskningsutlåtande 
• Bilaga 5, Miljökonsekvensbeskrivning 
• Bilaga 6, Sammanfattning av miljökonsekvensbeskrivningens påverkan på 

detaljplanen (särskild handling) 
• Bilaga 7, Plan- och byggnadsnämndens beslut 23 maj 2024 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) och Alexander von 
Uckermann (SD) yrkar avslag till ärendet. 

Jennie Claesson (L) och Ylva Stadell (S) yrkar bifall till mark- och 
exploateringsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer mark- och exploateringsutskottets förslag mot avslag och finner 
att kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Moderaterna står fast vid vårt nej till spårväg och säger ja till en utveckling där trygghet 
och trivsel överordnas täthet och där uppsalaborna inkluderas tidigare i processer. Vi står 
också fortsatt fast vid vårt nej till den kraftiga utbyggnaden i södra Uppsala och vi vill ta 
fram en ny fördjupad översiktsplan för södra Uppsala, och då ser vi också framför oss ett 
annat reseunderlag för kapacitetsstark kollektivtrafik. Den resandeprognos som har 
presenterats är baserad på en utbyggnad av de sydöstra stadsdelarna som vi inte står 
bakom. 
Moderaterna vill se en långsiktigt hållbar utveckling av Uppsala. När vi bygger nytt ska vi 
ta hänsyn till befintlig bebyggelse och säkerställa att det som byggs efterfrågas av såväl 
dagens uppsalabor som framtidens kommuninvånare. Nackdelarna med att bygga 
spårväg i Uppsala är många. Det är dyrt, oflexibelt och innebär stora ingrepp i 
stadsmiljön. Då vi helt vill avbryta projektet Uppsala spårväg säger vi också nej till att 
planlägga för och påbörja byggnationen av en spårvagnsdepå och vill inte ta den 
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anvisade marken i anspråk för detta. 
Det behövs en ansvarsfull ekonomisk hushållning av våra gemensamma skattemedel. 
Kommunen behöver ha en restriktiv hållning både när det kommer till nya och redan 
beslutade investeringar. Att avbryta projektet Uppsala spårväg, som innebär en nota på 
runt 10 miljarder för Uppsalas skattebetalare och som kommer skuldsätta oss för lång tid 
framöver; är en sådan nödvändig prioritering. Att rösta avslag till denna spårvagnsdepå 
är därför nödvändigt. 

Alexander von Uckermann (SD) reserverar sig mot beslutet. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Det är olyckligt att vi inte har lyckats hitta en västlig lokalisering för spårvagnsdepån, det 
hade varit bättre på många sätt. Från Centerpartiet anser vi att Ultunabron medför stora 
risker för miljön och vår dricksvattenförsörjning. Nuvarande lokalisering av 
spårvagnsdepån förutsätter att bron byggs, vilket är oklart i nuläget då en vattendom 
förväntas komma under 2025.  
Vi yrkade på avslag och reserverade oss. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Kristdemokraterna anser att förslaget till kapacitetsstark kollektivtrafik innehåller 
allvarliga brister. Vi vill i nuläget avbryta planeringen och inte bygga ut vare sig spårväg 
eller BRT. Vi har en situation med stagnerande befolkningsprognoser, och att då 
projektera för spårvagnar går mot allt ekonomiskt förnuft. 
En ny spårväg kommer påverka Uppsalas stadsbild och möjligheten till utveckling för 
generationer framöver. Att genomföra en sådan genomgripande förändring med så svag 
förankring både hos medborgarna och politiskt är inte klokt. Vi säger därför nej till 
utbyggnaden, både av spårsystem, ny bro över Fyrisån, och spårvagnsdepå, och yrkade 
avslag på föreliggande förslag. 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Efter många års utredningar är det äntligen dags att påbörja byggandet av spårväg. 
Uppsala är en av landets snabbast växande kommuner och det är glädjande att vi nu tar 
nästa steg för att säkra en attraktiv och hållbar kollektivtrafik för Uppsalaborna. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna tycker det är mycket beklagligt att inte en stor 
majoritet av kommunfullmäktiges partier tar konsekvenserna av att förutsättningarna 
för spårvägsprojektet kraftigt förändrats sedan 2017 och 2021. En period av kraftig 
inflation, kraftigt ökade kapitalkostnader och en kraftigt minskad befolkningsutveckling 
måste tas på större allvar. Dessutom rådet det ett blodigt krig i vår närhet. Det saknas 
också fortfarande laga krafttagna och nödvändiga detaljplaner. Att Uppsala kommun 
och Region Uppsala ändå bara gasar på framåt med spårvägsprojektet är mycket illa 
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och uppenbarligen ansvarslöst. Både i kommunen och regionen ökar spårvägsprojektet 
kraftigt skuldriskerna när allt högre räntekostnader tränger ut finansieringsmöjligheter 
av kritisk kärnverksamhet.  
Det är inte ett misslyckande att ompröva beslut när förutsättningarna så kraftigt ändrats. 
Det är däremot ett stort misslyckande att inte klara av att tänka om och ta chansen att 
skapa ett större demokratiskt stöd för en klokare väg framåt. Att endast 44 av 81 mandat 
i kommunfullmäktige backar upp spårvägsprojektet och allt som det kräver är en dålig 
ordning. Varken en kommun eller en region ska vara en konjunkturutjämnare för 
näringslivet eftersom alla skatteintäkter från företag går till staten. Det är statens ansvar 
och ingen annans att vidta konjunkturbalanserande åtgärder inom de lagrum som finns i 
EU och Sverige. 
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§ 162  

Svar på motion om att namnge friliggande 
gång- och cykelvägar 
KSN-2023-01651 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Jennie Claesson (L) med flera föreslår i en motion väckt 22 maj 2023 att 
kommunstyrelsen ska uppdra åt namngivningsnämnden att påbörja arbetet med att 
systematiskt namnge samtliga gång- och cykelvägar i Uppsala kommun.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 14 maj 2024 § 132 
• Tjänsteskrivelse daterad 30 april 2024 
• Bilaga 1, Motion om att namnge friliggande gång- och cykelvägar från Jennie 

Claesson (L) med flera  
• Bilaga 2, Protokollsutdrag från namngivningsnämnden  

Yrkanden 

Jennie Claesson (L) och Ehsan Nasari (C) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Jennie Claesson (L) med fleras yrkande att bifalla motionen mot 
arbetsutskottets förslag att besvara motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag att besvara motionen. 

Reservation 

Jennie Claesson (L) reserverar sig mot beslutet. 
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Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
I linje med fokusmål 1 ska kommunen fokusera sina begränsade resurser till 
kärnverksamheterna. Det är bra att kommunen sedan länge har namngivit större 
cykelleder. Det är dock orimligt och dyrt att hålla på att namnge varje liten cykelsträcka i 
vår geografiskt stora kommun. 
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§ 163  

Svar på motion om ny tankbil till Skyttorps 
brandstation från Kent Kumpula (SD) 
KSN-2023-03224 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Kent Kumpula föreslår i en motion väckt den 6/7 november 2023 (§ 189) att Uppsala 
kommun snarast köper in en begagnad tankbil och skänker den till Skyttorps 
brandstation, för att minska utryckningstiderna på landsbygden och för att öka 
beredskapen och nyttjandegraden av stationerad personal.   

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 14 maj 2024 § 132 
• Tjänsteskrivelse daterad den 3 maj 2024  
• Bilaga 1, motion om ny tankbil till Skyttorps brandstation från Kent Kumpula 

(SD) 
• Bilaga 2, protokollsutdrag från räddningsnämnden 24 april 2024 

Yrkanden 

Alexander von Uckermann (SD) yrkar bifall till motionen. 

Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Alexander von Uckermanns (SD) yrkande att bifalla motionen mot 
arbetsutskottets förslag att besvara motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag att besvara motionen. 



Sida 50 (65) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Alexander von Uckermann (SD) reserverar sig mot beslutet. 
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§ 164  

Svar på motion angående trygghetsåtgärder i 
Bergsbrunnaparken från Sofia Andersson (M) 
KSN-2023-01385 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Sofia Andersson (M) föreslår i en motion väckt 19 april 2023 att 
kommunledningskontoret får i uppdrag att presentera åtgärder för att 
Bergsbrunnaparken ska bli tryggare både vad gäller upplevd trygghet och faktisk 
brottsutsatthet. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 14 maj 2024 § 135 
• Tjänsteskrivelse daterad 15 april 2024 
• Bilaga, Motion angående trygghetsåtgärder i Bergsbrunnaparken från Sofia 

Andersson (M) 

Yrkanden 

Sofia Andersson (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) och Alexander von 
Uckermann (SD) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Sofia Andersson (M) med fleras yrkande att bifalla motionen mot 
arbetsutskottets förslag att besvara motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag att besvara motionen. 
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Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Sofia 
Anderssons (M) med fleras bifallsyrkande. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är viktigt att förstärka både det faktiska och det upplevda trygghetsarbetet inom 
kommunen. Det är bra och viktigt att kommunen tar trygghetsfrågorna på stort allvar. 
Jag anser att kommunen gör det och det uttrycks också genom att det är ett av fyra 
fokusmål i gällande Mål och budget. Inom givna ekonomiska ramar måste vi göra det 
som är rimligt för att stärka Uppsalabornas, och besökares, trygghet i vår offentliga miljö. 
Den upplevda tryggheten påverkar i stor utsträckning möjligheterna att stärka Uppsala 
city som ett attraktivt besöksmål både för Uppsalabor och turister. När city är tryggt ökar 
också Uppsalas attraktionskraft för näringslivet. 
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§ 165  

Svar på motion om inrättande 
trygghetscentral från Therez Almerfors (M) 
och Sofia Andersson (M) 
KSN-2023-03223 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Therez Almerfors och Sofia Andersson (M) föreslår i en motion väckt 25 oktober 2023 
att Uppsala kommun inrättar en samordnande trygghetscentral. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 14 maj 2024 § 136 
• Tjänsteskrivelse daterad 15 april 2024 
• Bilaga, Motion angående inrättande av en trygghetscentral från Therez 

Almerfors och Sofia Andersson (M) 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Jonas Segersam (KD), Ehsan Nasari (C) och Alexander von 
Uckermann (SD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (L) yrkar att motionen ska 
besvaras. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att bifalla motionen mot Erik Pelling (S) 
med fleras yrkande att motionen ska besvaras och finner att kommunstyrelsen bifaller 
Erik Pelling (S) med fleras yrkande att motionen ska besvaras. 
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Reservation 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras bifallsyrkande. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Att förstärka tryggheten för Uppsalaborna på ett liknande sätt som motionen lyfter är 
helt i linje med Utvecklingspartiet demokraternas relevanta sakpolitik. Både Region 
Uppsala och Uppsala kommun har en mycket ansträngd ekonomi och har inte utrymme 
för stora onödiga kostnader. Eftersom det redan finns enkla och effektiva metoder för att 
genomföra denna trygghetsökande funktion är det klokt att både utvärdera vad ett 
samarbete med Region Uppsala kan innebära men framförallt undersöka möjligheten 
att etablera ett samarbete med 112. Det är dyrt, onödigt och svårbegripligt för invånarna 
om det byggs parallella trygghetscentraler med uppgift att hantera allvarliga situationer 
där personer eller stora ekonomiska värden är i fara. 112 har en nationell roll för att 
hantera just dessa situationer och har redan 24/12/365 tillgänglighet. Istället för att 
bygga upp egna sådana verksamheter är det bättre om befintlig infrastruktur för 
uppgiften till delar kan delfinansieras av kommuner om det anses addera ett 
trygghetsvärde. 
Ärendets förslag till beslut bör kompletteras med: Att uppdra till kommunstyrelsen att 
även undersöka om SOS Alarm, med nödnummer 112, kan möta behovet av stärkt 
trygghet genom befintligt uppdrag eller ett kompletterande samarbete. 
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§ 166  

Svar på motion om analogt arbete från 
Alexander von Uckermann (SD) 
KSN-2023-03550 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Alexander von Uckermann (SD) föreslår i motion väckt vid kommunfullmäktiges 
sammanträde den 11 december 2023 att 

• kommunen i så stor utsträckning som möjligt säkerställer att all 
samhällskritisk verksamhet kan utföras analogt. 

• kommunen i så stor utsträckning som möjligt säkerställer att det finns rutiner 
och system/verktyg för analogt arbete inom all samhällskritisk verksamhet. 

• kommunen i så stor utsträckning som möjligt säkerställer att all 
samhällskritisk personal regelbundet och årligen övas i analogt arbete. 

Motionen återges i bilaga till ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 14 maj 2024 § 137 
• Tjänsteskrivelse daterad den 10 april 2024 
• Bilaga 1, motion om analogt arbetssätt från Alexander von Uckermann (SD) 

Yrkanden 

Alexander von Uckermann (SD) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Alexander von Uckermanns (SD) yrkande att bifalla motionen mot 
arbetsutskottets förslag att besvara motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag att besvara motionen. 
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Reservation 

Alexander von Uckermann (SD) reserverar sig mot beslutet. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Motionen lyfter viktiga perspektiv kopplat till vår förmåga att upprätthålla en rimlig 
kritisk verksamhet om/när våra digitala system kan slås ut i samband med allvarliga 
kriser. Det är viktigt att kommunen i sin krisledningsplan har kostnadseffektiva processer 
som säkerställer att alternativa arbetsprocesser kan aktiveras i det fall den digitala 
infrastrukturen under en längre period är ur funktion. Att säkerställa ett mer redundant 
system för eltillgång är en viktig del av att minska dessa risker. Bland annat av det skälet 
är det viktigt att Uppsala kommun fullföljer sina beslut om att implementera så mycket 
solceller som möjligt på kommunens fastigheter. 
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§ 167  

Svar på motion om urträde ur Fair trade City 
från Nora Karlsson (C) 
KSN-2024-00720 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Nora Karlsson (C) yrkar i en motion inlämnad till kommunfullmäktige den 7 februari 
2024 att Uppsala kommun ska träda ur samarbetet Fairtrade City. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 14 maj 2024 § 138 
• Tjänsteskrivelse daterad den 3 april 2024 
• Bilaga 1, Motion om utträde ur Fairtrade City från Nora Karlsson (C) 

Yrkanden 

Ehsan Nasari (C), Therez Almerfors (M), Jonas Segersam (KD) och Alexander von 
Uckermann (SD) yrkar bifall till motionen. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V), Linda Eskilsson (MP) och Eva Christiernin (S) yrkar 
avslag till motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Ehsan Nasari (C) med fleras yrkande att bifalla motionen mot 
arbetsutskottets förslag att avslå motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag att avslå motionen. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservation 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Ehsan Nasari (C) med fleras yrkande att bifalla motionen. 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Fairtrade City är ett lokalt samarbete mellan kommun, civilsamhälle och näringsliv som 
aktivt verkar för att främja en hållbar världshandel baserad på respekt för mänskliga 
rättigheter, bekämpning av modernt slaveri, förstärkning av anställdas villkor samtidigt 
som vi slår vakt om miljön. Uppsalas skattepengar ska aldrig bidra till 
människorättskränkningar. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 168  

Delegationsbeslut kommunstyrelsen 29 maj 
2024 
KSN-2022-02989 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över delegationsbeslut till protokollet. 

Delegationsbeslut 

• Delegationsförteckning kommunstyrelsen 2024-05-03-2024-05-26 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 169  

Anmälningsärenden kommunstyrelsen 29 maj 
KSN-2022-02350 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över anmälningsärenden till protokollet. 

Anmälningsärenden 

• Protokoll från centrala samverkansgruppen, 2024-04-24 
• Ordförandebeslut röstningsinstruktion inför Upplandstiftelsen årsstämma 

2024 
• Ordförandebeslut röstningsinstruktion Upplandsbygd Lokalt Ledd Utvecklings 

årsmöte 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 170  

Detaljplan för Kapacitetsstark kollektivtrafik, 
delsträcka A-B 
KSN-2023-02638 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att anta Detaljplan för kapacitetsstark kollektivtrafik, delsträcka A-B, enligt 
ärendet bilaga 2 och 3.  

Sammanfattning 

Plan- och byggnadsnämnden har den 25 april 2024 överlämnat Detaljplan för 
kapacitetsstark kollektivtrafik, delsträcka A–B, till kommunfullmäktige för antagande, 
se bilaga 1. Antagandehandlingarna inklusive protokollsutdrag från plan- och 
byggnadsnämnden återges i bilagorna 1–3 till ärendet. De enskilda yttranden som 
inkommit under samråd och granskning återfinns hos plan- och byggnadsnämnden, 
men sammanfattas och bemöts i samrådsredogörelsen, bilaga 4, och 
granskningsutlåtandet, bilaga 5. Till detaljplanen hör en miljökonsekvensbeskrivning, 
bilaga 6. 

Den 27 maj 2024 beslutade kommunfullmäktige, genom en minoritetsåterremiss, att 
återremittera ärendet för att antagande av samtliga delsträckor ska ske samfällt i 
kommunfullmäktige. Stadsbyggnadsförvaltningen ser det nödvändigt att dela upp 
kollektivtrafiksträckningen i flera delsträckor och detaljplaner för att kunna arbeta 
effektivt med platsspecifika sakfrågor och skilda förutsättningar i olika delar av staden. 
En avgörande faktor är att kommunen ska kunna påbörja förarbeten och 
genomförande av de första delsträckorna, för att hålla den avtalade tidplanen för ett 
färdigt system 2029. Att hantera samtliga delsträckor i en sammanhållen detaljplan, 
skulle även innebära omfattande handlingar med många utredningar, vilket kan vara 
en utmaning för myndigheter, intresseorganisationer, fastighetsägare och medborgare 
att ta till sig. Antagandebeslutet av delsträcka A-B har förskjutits i syfte att säkra 
genomförbarheten av samtliga detaljplaner. Övriga detaljplaner är relativt långt 
gångna och utifrån de utredningar som gjorts, bedömer förvaltningen att möjligheten 
att komma vidare med samtliga planer för kollektivtrafikstråket är goda. I och med 
detta bedömer förvaltningen att motiveringen till återremissen är hanterad.  
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Detaljplanens syfte är att möjliggöra ett nytt kapacitetsstarkt kollektivtrafikstråk i form 
av spårväg alternativt snabbussystemet Bus Rapid Transit (BRT). Detaljplanen syftar till 
att reglera hela gaturummets utbredning och placering i förhållande till befintlig och 
framtida bebyggelse samt att möjliggöra likriktarstationer och andra anläggningar som 
krävs för att möjliggöra spårväg eller BRT. 

Delsträcka A–B är tillsammans cirka sju kilometer lång. Delsträcka A går från 
Sjukhusvägen till Exercisfältet. Delsträcka B går genom Rosendal, Norby, Valsätra och 
Gottsunda. I Rosendal är delar av Torgny Segerstedts allé redan planlagd för spår och 
ingår därför inte i detaljplanen. 

Detaljplanen har varit på granskning under perioden 8 juni till 11 augusti 2023. Under 
granskningen har 60 skriftliga synpunkter inkommit, varav tre utan erinran. 
Synpunkterna handlar i huvudsak om buller och andra störningar, gators utformning, 
grundvatten, samt val av trafikslag. Länsstyrelsens synpunkter berör huvudsakligen 
kontaktledningar på Bäverns gränd, grundvatten, planbeskrivningen och prövning 
enligt annan lagstiftning. 

Detaljplanen är förenlig med översiktsplanen. 

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 28 maj 2024 
• Bilaga 1, Protokollsutdrag från plan- och byggnadsnämndens sammanträde den 25 

april 2024 
• Bilaga 2, Planbeskrivning, inklusive Bilaga 2A, Gällande detaljplaner, och Bilaga 2B, 

Fastighetskonsekvenser 
• Bilaga 3, Plankarta 
• Bilaga 4, Samrådsredogörelse, inklusive Bilaga 4A, Länsstyrelsens samrådsyttrande 
• Bilaga 5, Granskningsutlåtande, inklusive Bilaga 5A, Länsstyrelsens 

granskningsyttrande 
• Bilaga 6, Miljökonsekvensbeskrivning 
• Bilaga 7, Sammanfattning av miljökonsekvensbeskrivningens påverkan på 

planförslaget (särskild handling) 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD), Alexander von Uckermann (SD), Therez Almerfors (M) och Ehsan 
Nasari (C) yrkar avslag till föreliggande förslag. 

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer föreliggande förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller förslaget. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C), (KD) och (SD) reserverar sig mot beslutet. 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Efter många års utredningar är det äntligen dags att påbörja byggandet av spårväg. 
Uppsala är en av landets snabbast växande kommuner och det är glädjande att vi nu tar 
nästa steg för att säkra en attraktiv och hållbar kollektivtrafik för Uppsalaborna. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 171  

Svar på initiativ om att förebygga kriminalitet 
bland unga från Jonas Segersam (KD) 
KSN-2024-01806 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att besvara initiativet med hänvisning till föredragningen.  

Sammanfattning 

Jonas Segersam (KD) har i initiativärende den 29 maj 2024 föreslagit att 
kommunledningskontoret får i uppdrag att ta fram och föreslå 
evidensbaserade metoder i arbetet att förebygga kriminalitet bland unga, och lägga 
fram till kommunstyrelsen för beslut under 2024. 

Beslutsunderlag 

• Missiv daterat 29 maj 2024 
• Bilaga, Initiativärende om att förebygga kriminalitet bland unga från Jonas 

Segersam (KD) 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD), Alexander von Uckermann (SD), Ehsan Nasari (C), Therez 
Almerfors (M) och Jennie Claesson (L) yrkar bifall till initiativet. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer föreliggande förslag att besvara initiativet mot Jonas Segersam 
(KD) med fleras yrkande att bifalla initiativet och finner att kommunstyrelsen avslår 
initiativet. 

Votering begärs och genomförs. 

Bifall till föreliggande förslag att besvara initiativet röstar JA 

Bifall till initiativet röstar NEJ. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-05-29 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Med 9 ja-röster mot 9 nej-röster beslutar kommunstyrelsen genom ordförandens 
utslagsröst att besvara initiativet. 

Ja-röst avger Tobias Smedberg (V), Eva Christiernin (S), Linda Eskilsson (MP), Mattias 
Kristenson (S), Hanna Victoria Mörck (V), Asal Gohari (S), Erik Dagnesjö (S), Ylva Stadell 
(S) och Erik Pelling (S). 

Nej-röst avger Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Ehsan Nasari (C), Jonas 
Segersam (KD), Alexander von Uckermann (SD), Jennie Claesson (L), Marta Obminska 
(M), Jonas Petersson (C) och Fredrik Hultman (M). 

Reservationer 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Det har blivit en ny praxis från kommunstyrelsen att på stående möte ”avslå” alla initiativ 
från oppositionen genom att komma med ett besvarande från administrationen. I 
föreliggande svar nämns att socialtjänsten redan arbetar med evidensbaserade metoder 
inom socialförvaltningen. Bakgrunden till att vi la ett initiativ i kommunstyrelsen är 
emellertid att man behöver arbeta också genom kommunledningskontoret inom ramen 
för brottsförebyggande rådet med dessa frågor och även involvera 
utbildningsförvaltningen, samt även att det idag inte används några metoder som riktar 
sig till målgruppen 7-11 år. Vi reserverar oss därför mot att förslaget inte bifalls. 
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